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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ 

Pracoviště Akademický senát Fakulty strojní – ZČU v Plzni  
Zaznamenal doc. Ing. Jan Hlaváč, Ph.D. 
Funkce tajemník AS FST 
Spojení Telefon: 8217 

E-mail: jhlavac@kks.zcu.cz 
Místo jednání UF 226 
Datum jednání 27. 4. 2017 Pořad. číslo 

jednání 
7 

 
Účastníci jednání 

poř.  Jméno Funkce Odd. Poznámka 

1 BARTÁK Jiří, Ing.   přítomen 

2 ČERVENKA Pavel, Mgr.   přítomen 

3 FULEMOVÁ Jaroslava, Ing.   přítomna 

4 GAŠPÁR Roman, Ing.   přítomen 

5 HLAVÁČ Jan, doc. Ing., Ph.D.   přítomen 

6 KALINA Tomáš, Bc.   přítomen 

7 KEMKA Vladislav, Ing., Ph.D.   přítomen 

8 KLEINOVÁ Jana, Doc. Ing., CSc.   přítomen 

9 KLIMKO Marek, Ing.   přítomen 

10 MATĚJKA Jan, Ing.   přítomen 

11 MELICHAR Martin, Ing., Ph.D.   přítomen 

12 OTTOVÁ Michaela, Ing    nepřítomna 

13 PANUŠKA Michal, Bc.   nepřítomen 

14 POLCAR Jiří, Ing.   přítomen 

15 RAŠKA Pavel, Ing., Ph.D.   přítomen 

16 VODRÁŽKA Ondřej, Mgr.   přítomen 

17 ZÍDKOVÁ Helena, doc. Ing., Ph.D.   přítomna 

18 ŽITEK Pavel, Ing.   přítomen 

     

     

Hosté: 

 EDL Milan, doc. Ing., Ph.D. DEK   

 ČERMÁK, Roman, Ing., Ph.D. PVVZ   

 ŽLÁBEK Pavel, Ing., Ph.D.    

 ŘEHOŘ Jan, doc. Ing., Ph.D.  VK   

 ŠTÁDLER Ctibor, Ing.    

 KULTWAŠER Jan, Ing.    

 SKLENIČKA Josef, Ing.    
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1. Jednání zahájil a řídil předseda AS FST Ing. BARTÁK.  
2. Ing. BARTÁK navrhl volbu skrutátorů. Za skrutátory byli navrženi ing. KEMKA a Mgr. 

VODRÁŽKA. Návrh byl schválen.       (13-0-2) 
3. Následovalo schválení program zasedání AS FST.     (15-0-0) 
4. Návrh na začlenění Výzkumného centra tvářecích technologií (VCTT) do Regionálního 

technologického institutu (RTI): 

• Doc. EDL představil „Návrh na začlenění VCTT do RTI“. Vysvětlil, že hlavní motivací 
je systémové řešení VaV na FST, kde existují v současné době dvě pracoviště 
zabývající se oblastí tvářecích technologií. Zdůraznil, že záměrem není tým oslabit 
nebo ukončit jeho činnost, ale naopak zefektivnit jeho činnost a využít již 
fungujících zdrojů a podpořit výzkumný potenciál prof. Maška. Dále uvedl, že celá 
koncepce VaV na FST (v letech 2007 nebo 2008) byla právě založena na třech VC, 

kde právě VCTT bylo jedním z nich. Ing. BARTÁK připomněl, že „začlenění“ již 
dříve bylo na AS FST projednáváno s výsledkem, že VCKV přešlo pod RTI, ale 
VCTT (FORTECH) zůstal autonomní. 

• Doc. Hlaváč poukázal na fakt, že „začlenění“ povede k odchodu Prof. Maška 
z FST i celé ZČU. Prof. Mašek je v ČR i na evropské úrovni uznávaný odborník na 
materiálový výzkum a technologii tváření. Je to vizionář a veškerý s ním spojený 
výzkum i získané projekty jdou osobně za ním. Upozornil na fakt, že odchodem 
Prof. Maška s ním spojené aktivity zřejmě na FST skončí. Upozornil i na fakt, že 
Prof. Byl jeden ze tří mladších profesorů FST. Vyjádřil názor, že případná 
systémová úspora nákladů nemůže vyvážit grantový přínos Prof. Maška. 

• Doc. KLEINOVÁ vyjádřila názor, že ani významný odborník jakým je Prof. Mašek 
nemůže držet děkana fakulty v šachu v oblasti, již několik let, inzerované 
koncentraci VaV aktivit. 

• Ing. RAŠKA vyjádřil zklamání nad přístupem Prof. Maška, který byl na zasedání 
pozván, ale odmítl. 

• Ing. Čermák informoval přítomné, že v nedávné době proběhla na děkanátu 
FST schůzka s Prof. Maškem s výsledkem, že věc není uzavřena, ale bude se 
jednat dále – bezprostředně poté, bez předchozího náznaku, že tak učiní, byla 
písemně doručena výpověď Prof. Maška. 

• Ing. RAŠKA vyzval přítomného Ing. Štádlera (člen FORTECH) na podání 
vysvětlení. 

• Ing. ŠTÁDLER informoval, že Prof. Mašek se ze zasedání AS FST slušně omluvil 
z důvodu, že vystoupení před senátem je pro něj ponižující. Dále Ing. ŠTÁDLER 
informoval, že se FORTECH s rozhodnutím vedení FST na začlenění pracoviště 
VCTT do RTI neztotožňuje. 

• Doc. Hlaváč se dotazuje, zdali bude značka FORTECH zachována, protože je již 
poměrně známá. Doc. EDL vysvětlil, že to je součást nabídky prezentovaná prof. 
Maškovi. Dále zdůraznil, že tato „obchodní“ značka je známou značkou a je 
důležité ji zachovat. Ing. ČERMÁK upřesnil, že půjde pouze o administrativní 
přesun FORTECH z úrovně kateder do složky RTI. 

• Doc. ŘEHOŘ vznesl dotaz, zdali není značka FORTECH registrována. 

• Doc. ŘEHOŘ podotkl, že vedení RTI musí za  prof. Maška nalézt náhradu. Vyjádřil 
důvěru ve vedení RTI, že tento úkol zvládne. 
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• Doc. KLEINOVÁ vyjadřuje svůj názor, že se měl Prof. Mašek zasedání AS FST 
zúčastnit a obhájit své stanovisko. 

• Ing. BARTÁK přečetl usnesení a zahájil hlasování o začlenění VCTT do RTI  
        (15-1-0) 
Začlenění VCTT do RTI bylo schváleno. 

• Doc. EDL senátu poděkoval a přislíbil, že bude AS FST o dalším dění informovat 
a vyjádřil zájem FST o další angažmá Prof. Maška.  

5. Ing. BARTÁK poděkoval přítomným za účast, informoval senátory, že další zasedání 
proběhne 3. 5. 2017 od 14:30 a ukončil zasedání. 

  
 
 
 Ing. Jiří BARTÁK 
 předseda AS FST 
 
 
 
Seznam použitých zkratek 

Zkratka Význam 

DEK Děkan fakulty 

PASFST Předseda AS FST 

VJAK Jmenovaný představitel vedení pro jakost na FST 

PVaV proděkan pro výzkum, vývoj a inovace 

PVVZ proděkan pro mezinárodní vztahy a projekty 

PSPP proděkan pro spolupráci s praxí 

PSZ proděkan pro vzdělávací činnost 

VK vedoucí katedry 

VC vedoucí centra 

POR předseda oborové rady 

TFST tajemník FST 

 


